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دیپلماسی

 تودیع و معارفه رؤسای رسانه ملی 
امروز برگزار می شود

مراسم تودیع س��یدعزت الله ضرغامی، رئیس 
س��ابق و معارفه محم��د س��رافراز، رئیس فعلی 
سازمان صداوسیما امروز)سه شنبه( برگزار می شود. 
ب��ه گزارش فارس،  این مراس��م با حضور مدیران 
و کارمندان صداوسیما، مقامات بلندپایه لشکری 
و کش��وری و هنرمندان در س��الن همایش های 
صداوسیما برگزار می ش��ود. به گزارش فارس، در 
این مراسم قرار است از سوی اهالی صداوسیما به 
صورت ویژه از مهندس ضرغامی به پاس 10 سال 

خدمات ارزنده تجلیل و قدردانی شود.

نامه حدادعادل به ضرغامی و سرافراز
ط��ی  حدادع��ادل  غلامعل��ی 
نامه های��ی جداگان��ه از زحمات 
و خدم��ت صادقانه و س��ودمند 
ع��زت الله ضرغام��ی در ص��دا و 
سیمای جمهوری اسلامی ایران 
تقدیر و تش��کر و همچنین انتصاب محمد سرافراز 
را به ریاس��ت صداو س��یما تبریک گف��ت. رئیس 
فرهنگس��تان زبان و ادب فارسی، همچنین توجه و 
حمایت بیش از پیش به زبان فارسی در رسانه ملی 
را از جمله انتظارات خویش عنوان کرد. حدادعادل 
در نامه به ضرغامی نوش��ته اس��ت: اکنون که پس 
از 10 س��ال خدمت صادقانه و س��ودمند در صدا و 
سیمای جمهوری اس��لامی ایران، با سرافرازی این 
مسؤولیت را ترک می کنید، وظیفه خود می دانم از 
تلاش و تدبیر جنابعالی در اداره این مؤسسه مهم و 
مؤثر تش��کر کنم؛ امیدوارم جمهوری اسلامی ایران 
همچن��ان در آینده نیز از همت و مدیریت آن برادر 
گرامی بهره مند باشد. وی همچنین در نامه خود به 
سرافزار نوشته است: انتصاب جنابعالی را به ریاست 
سازمان صدا و سیما تبریک می گویم. تجربه سودمند 
مدیریت ش��ما در این س��ازمان، بی گمان، پشتوانه 
ارزشمندی برای خدمت بیش��تر در مقام مدیریت 
سازمان اس��ت. امیدوارم س��ازمان صدا و سیما در 
دوران مسؤولیت جنابعالی به راه تکاملی خود ادامه 
ده��د، مخصوصاً انتظار دارم زبان فارس��ی که رکن 
مهمی از ارکان هویت ملی ما اس��ت در این رس��انه 
بیش از پیش مورد توجه و حمایت و غایت واقع شود.

برخی رسانه های داخلی 
عیناً از پایگاه های دشمن خط می گیرند

بی بی سی روی کیوسک مطبوعات؟!

گ�روه سیاس�ی: مدت��ی اس��ت برخی رس��انه های 
معلوم الحال داخلی در اقدامی هماهنگ شده، تحت 
نفوذ گس��ترده عوامل و عناصر وابسته به رسانه های 
بیگانه ضدانقلاب قرار گرفته اند و رد پای رسانه های 
ضدانقلاب به صراحت در این روزنامه ها دیده می شود.  
افرادی در این رس��انه های عمدتا دوم خردادی قلم 
می زنند و مقاله می نویسند که پای ثابت شبکه های 
خبری آن ور آبی هستند و همواره تفکر این رسانه ها 
و سیاست های مطبوعشان را همراه دارند.  به گزارش 
باشگاه خبرنگاران، اخیرا یکی از روزنامه های داخلی 
که از قضا به جریان اصلاحات وابس��ته و برای رابطه 
با شیطان بزرگ سر و دست می شکند ویژه نامه ای را 
درباره گروهک تروریستی داعش منتشر کرده است. 
اما نکته جالبی ک��ه در اولین صفحات این ویژه نامه 
به چش��م می خورد، مصاحبه با فردی به نام سعید 
برزین اس��ت. برزی��ن، یکی از همکاران س��ال های 
گذش��ته و هم اکنون  ش��بکه دولتی انگلیس است 
و همواره یکی از کارشناس��ان ثابت BBC فارس��ی 
اس��ت.  برزین در س��ایت بی بی س��ی فارسی مقاله  
می نویس��د و در برنامه ه��ای خبری و کارشناس��ی 
شبکه سلطنتی شرکت می کند. روزنامه مورد نظر، 
از قلم یک عنصر دیگر هم در ویژه نامه خود استفاده 
کرده است، میهمانی که او هم پای ثابت همکاری با 
بي بي سی است و اگر به نوشته های کامران متین که 
در وب سایت بی بی سی هم منتشر می شوند، مراجعه 
ش��ود صدای رس��انه ای وزارت خارج��ه انگلیس را 
می توان در این ویژه نامه پیدا کرد. حضور علنی عناصر 
بي بي س��ي در این رس��انه داخلي در حالی است که 
بی بی سی رسانه  دولتی انگلیس در سایت و تلویزیون 
خ��ود نه تنه��ا هنوز و تاکن��ون از داع��ش به عنوان 
گروهی تروریستی یاد نکرده است بلکه آن را دولت 
اسلامی خطاب می کند و حاضر نیست برای آن لفظ 
تروریس��ت را به کار ببرد.  در حالی که بس��یاری از 
رس��انه های دنیا داعش را گروهی تروریستی عنوان 
می کنند، شبکه س��لطنتی بی بی سی فارسی اصرار 
ب��ر عنوان دولت اس��لامی دارد و از آنجایی که یکی 
از اهداف اصلی بی بی سی تفرقه میان شیعه و سنی 
است، از تروریست ها با لفظ »شورشی های سنی« نام 
می برد. برای مثال، بی بی س��ی در گزارشی مدعی 
ش��ده عناصر داعش، شورشیان سنی هستند که 
گرایشات تند ضدشیعه دارند و همچنین اهداف 
خود را از ش��هرهای شیعه نشین انتخاب کرده اند. 
روش��ن است که این رسانه انگلیسی می کوشد از 
یکس��و داعش را به اهل س��نت منسوب کند و از 
س��وی دیگر احساسات و غیرت دینی شیعیان را 
برانگیزد. حال با این توصیفات و هویت رسانه هایی 
همچ��ون BBC که اظهر من الش��مس اس��ت، 
سوالاتی به ذهن خطور می کند. اینکه چرا برخی 
رس��انه های داخلی خوراک خبری خود را از اتاق 
فکر رس��انه دولتی انگلیس و همپالگی های آن ها 

انتخاب مي کنند. 

پارلمان انگلیس:

نباید بگذاریم 
دولت روحانی ضعیف شود

نماین��دگان پارلمان انگلیس روز پنجش��نبه با 
حضور در نشس��تی با موضوع روابط با ایران، درباره 
مسائل مختلف از جمله تحریم ها، مذاکرات هسته ای، 
بازگشایی سفارت، حقوق بشر، باج خواهی آمریکا و 
اث��رات انتخابات میان دوره ای کنگره صحبت کردند. 
جک اس��تراو با حضور در نشس��تی که در پارلمان 
انگلیس با موضوع رابطه این کشور با ایران برگزار شده 
بود، با اشاره به تبعات جنگ تحمیلی و دیدگاه منفی 
جامعه ایران نسبت به غرب، مدعی شد که با این حال 
ای��ران همچنان برای آینده خود، به غرب می نگرد و 
انتخاب »حسن روحانی« به ریاست جمهوری ایران 
نیز نشانه ای از همین موضوع است. به گفته وی، در 
کابینه کنونی ایران، تعداد افرادی که از دانشگاه  های 
آمریکایی درجه دکترا دارند، از کابینه آمریکا بیشتر 
است. به گزارش مشرق، استراو سپس با بیان اینکه 
زمانی دی��وار برلین فرو ریخت و حالا جهان و بویژه 
خاورمیان��ه در برابر دیدگان م��ا در حال دگرگونی 
 مجدد است، گفت که ایران اکنون می تواند بخشی از 
راه حل و نه مشکل، باشد. وی همچنین مدعی نقض 
حقوق بش��ر در ایران ش��د و گفت یکی از مشکلات 
غرب در ایران این است که قوه قضائیه انتخابی نیست. 
استراو تأکید کرد که با انجام توافق هسته ای می توان 
دولت را در برابر دیگر نهادها تقویت کرد و سپس به 
مساله حقوق بشر پرداخت. او همچنین در پاسخ به 
این سوال »مایک هانکوک« نماینده مستقل منطقه 
»پورتسموث جنوبی« در رابطه با مقوله حقوق بشر، 
گفت این مساله در دولت های مختلف ایران متفاوت 
از هم بوده اس��ت. استراو سپس عنوان کرد که تنها 
راه »بهبود وضعیت حقوق بش��ر« در ایران، تقویت 
»نیروهای خیر« و »تضعیف مخالفان تغییر« است. 
او سپس هش��دار داد که عدم توافق با ایران، عکس 
این وضعیت را به وجود می آورد. اوتاوی، یکی دیگر 
از نمایندگان پارلمان انگلیس اشاره کرد در صورتی 
که توافق هسته ای حاصل نشود، دولت کنونی ایران 
تضعیف می شود. او تصریح کرد که کشورهای غربی 
باید برای پیشرفت مذاکرات، مسیر گفت وگو و تعامل 
با روس��یه را باز بگذارند. اوتاوی در پایان اظهاراتش 
گفت غرب نبای��د در مذاکرات کوتاه بیاید، »چراکه 
نهایت��ا عدم توافق، بهت��ر از یک توافق بد اس��ت«. 
ابوت نیز گفت در صورتی که سیاس��ت های داخلی 
آمریکا به شکس��ت مذاکرات منجر ش��ود، دولت و 
»اصلاح طلبان« ایران تضعیف می شوند و این چیزی 

است که نباید اجازه داد رخ دهد.

ظریف: بالاخره در مذاکرات 
پیشرفت خواهیم کرد

محمدج��واد ظریف، وزیر ام��ور خارجه ایران 
در مس��قط و در پاسخ به سوالی درباره چگونگی 
پیشرفت در مذاکرات گفت که بالاخره پیشرفت 
خواهیم داشت. به گزارش تسنیم، از سوی دیگر 
جان ک��ری، وزیر خارجه آمریکا نی��ز در این باره 
گفت که به سختی مشغول کار هستیم. روز دوم 
مذاکرات هسته ای مسقط دیروز دوشنبه با دیدار 
بین وزرای خارجه ایران و آمریکا و هماهنگ کننده 
گروه 1+5 در هتل بوس��تان از س��ر گرفته ش��د. 
مذاکرات دیروز در س��کوت خبری برگزار ش��د و 
چیزی از پش��ت درهای بسته به بیرون درز نکرد 
و تنها یوسف بن علوی، وزیر خارجه عمان بود که 
در اظهاراتی کوتاه از وجود برخی پیش��رفت ها در 
مذاکرات خبر داد. این مذاکرات احتمالا مهم ترین 
نشستی خواهد بود که پیش از گفت وگوهای نهایی 
در 18 نوامبر )27 آبان( - زمانی که هنوز مقامات 

ایرانی آن را تایید نکرده اند - برگزار می شود.

امام حسین)ع( به دنبال مذاکره 
برد-برد با یزید نبود

رجبی دوان��ی،  محمدحس��ین 
استاد حوزه و دانشگاه در دومین 
همایش زنده باد مرگ بر آمریکا 
با اشاره به حماسه عاشورا اظهار 
داشت: امام حسین)ع( حاضر به 
مذاک��ره با یزید نبود و اگ��ر هم حاضر بود توافقی 
صورت بگی��رد توافقات مبنی بر این بود که مردم 
آن زمان ب��رای مقابله با یزید جذب امام ش��وند. 
به گزارش نس��یم، وی افزود: به دنبال درخواس��ت 
مذاک��ره یزید با امام حس��ین)ع(، م��روان حکم 
خواست تا امام حس��ین)ع( را برای بیعت با یزید 
راضی کند اما امام در پاسخ گفت »اگر یک طرف 
مذاکره یزید باش��د باید فاتحه اس��لام را خواند«. 
رجبی دوان��ی با بی��ان اینکه در کرب��لا هم زمانی 
که حر به مقابله با امام ایس��تاد، حر قصد مذاکره 
نداشت، گفت: امام حسین)ع( چون هدایت کننده 
بود خطاب به حر گفت »وظیفه همگان ایستادن 
در برابر این وضعیت است، نه تنها من حسین بن 
علی)ع(«. وی افزود: زمانی هم که در کربلا به امام 
حسین نامه عبیدالله بن زیاد را دادند مبنی بر اینکه 
یا بیعت کن یا کشته خواهی شد، امام فرمود: »این 
نامه به هیچ عنوان پاسخی ندارد چراکه یک طرف 
مذاکره توهین کرده است و این پذیرفتنی نیست«. 
این استاد حوزه و دانشگاه در ادامه خاطرنشان کرد: 
ما مجاز نیستیم برای توجیه سیاست های خود از 
ائمه استفاده کنیم و شرایط را تفسیر به رای کنیم. 
نمی توان گفت امام حسین به دنبال مذاکره برد-

برد با یزید بود چراکه مذاکره برد- برد با دشمنان 
معنا ندارد. این استاد دانشگاه همچنین گفت: در 
اسلام هم مذاکرات داریم اما زمانی که طرف مقابل 
حکومتی است که اساس اسلام را به خطر انداخته 

است دلیلی برای مذاکره وجود ندارد.

رسانه ملی

گ�روه سیاس�ی: حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، 
رهبر حکیم انقلاب اس��لامی صبح دیروز )دوشنبه( 
در دی��دار آقای نوری مالک��ی، معاون رئیس جمهور 
ع��راق، ضمن تجلیل از ش��جاعت، اقتدار و مدیریت 
آقای مالکی در دوران تصدی نخست وزیری عراق و 
خدمات بزرگی که در جهت حفظ ثبات و استقلال 
و پیش��رفت عراق انجام داده اس��ت، خطاب به وی 
گفتند: جنابعال��ی در جریان انتقال قدرت در عراق، 
کار بزرگی را برای جلوگیری از آشفتگی و بی ثباتی 
عراق انجام دادید و این کار هیچگاه در ساحه عراق 

فراموش نخواهد شد.
 به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 

رهبری، رهبر انقلاب اس��لامی با اش��اره به شناخت 
خوب آقای نوری مالکی از مسائل و مشکلات عراق، 
افزودند: رویه شما برای کمک به دولت جدید آقای 
حی��در عبادی و ت��لاش برای ایج��اد وحدت میان 
نیروهای مختلف عراق، اقدام بسیار خوبی است که 

باید ادامه یابد. 
در ای��ن دی��دار، آق��ای ن��وری مالک��ی، معاون 
رئیس جمهور عراق ضمن ابراز خرس��ندی فراوان از 
دیدار با رهبر انقلاب اسلامی گفت: جمهوری اسلامی 
ایران همواره بیشترین مساعدت را به دولت و ملت 
 عراق ب��رای مقابله با تروریس��ت ها و عوامل بیگانه 

داشته است.

گ�روه سیاس�ی: قوه قضائیه در ح��ال تجدیدنظر در 
مج��ازات جرائمی مانند اسیدپاش��ی اس��ت چراکه 
مس��ؤولان این قوه اعتقاد دارند مجازات اسیدپاشی 
مربوط به س��ال های گذش��ته اس��ت و ب��ا توجه به 
تبعات اجتماعی این جرم، باید مجازاتی ش��دیدتر از 
گذش��ته برای آن در نظر گرفته شود. حجت الاسلام 
محس��نی اژه ای، معاون اول و سخنگوی قوه قضائیه 
دیروز نشست خبری خود را در نمایشگاه مطبوعات 
برگزار کرد. او در میان اهالی رسانه به سوالات متنوع 
آنان پاس��خ گفت. در این میان موضوع اسیدپاش��ی 
و اقدام��ات ق��وه قضائیه درباره آن، یکی از س��والات 
محوری بود. محسنی اژه ای در پاسخ به سوال فارس 
مبنی بر اینکه باتوجه به اسیدپاشی اخیر در اصفهان 
و مانور رسانه های معاند درباره این اتفاق آیا دادستان 
ته��ران به عنوان مدعی العم��وم ورود می کند یا خیر، 
گفت: اسیدپاشی یک جرم بسیار بد است که نه تنها 
در کشور ما بلکه در سایر کشورها نیز اتفاق افتاده و تا 
آنجایی که من بررسی کردم اولین اسیدپاشی مربوط 
به 60 س��ال پیش بوده اس��ت. وی با اشاره به اینکه 
اکثر اسیدپاش��ی ها مربوط به اختلاف��ات خانوادگی 
و موارد ش��خصی بوده اس��ت، گفت: تا آنجا که من 
بررسی کرده ام هیچکدام از موارد اسیدپاشی سیاسی 
یا مذهبی نبوده و درباره اسیدپاش��ی اخیر هم تمام 
شواهد نشان می دهد که مساله شخصی بوده است. 
محس��نی اژه ای با اش��اره به اینکه تا زمانی که عامل 
حادثه دستگیر نش��ود، نمی توانیم اظهارنظر قطعی 
کنیم، گفت: کسانی که در این رابطه مرتکب جرائم 
جدیدی در ش��هر اصفهان شدند و با اخلال در نظم 
عمومی، فضاسازی و انتشار اخبار کذب فضا را متشنج 
کرده اند تحت تعقیب قرار گرفته و خواهند گرفت در 
هر صورت مردم هوش��یارتر از این هستند که تحت 
تاثیر اینگونه اخبار قرار گیرند. معاون اول قوه قضائیه 

تاکید کرد: دادس��تان تهران وظیفه دارد مسائلی که 
مربوط به مدعی العموم می شود تعقیب کند و درباره 
حادثه اسیدپاشی اصفهان هم این اتفاق افتاده است. 
حجت الاسلام محسنی اژه ای در ادامه نشست خبری 
خود با اش��اره به اقدامات انجام شده برای جلوگیری 
از حوادثی نظیر اسیدپاش��ی گفت: ما تمام تلاشمان 
را کرده ایم و باز هم تلاش می کنیم چنین مس��ائلی 
تکرار نش��ود. وی اف��زود: ما از سیس��تم اطلاعاتی و 
انتظامی خواسته ایم مراقبت های لازم را داشته باشند 
و از رسانه ها هم می خواهیم با اطلاع رسانی درست و 
بموقع آگاهی بخشی کنند. اژه ای تصریح کرد: درباره 
مس��ائل حقوقی و قضای��ی مجازات ها طوری خواهد 
بود که س��خت تر و بازدارنده تر باشد البته ما در جرم 
اسیدپاشی قانون داریم اما برای گذشته است و به نظر 
می رسد با توجه به اینکه اسیدپاشی یک جرم خشن 
اس��ت و آثار بدی را برای ف��رد قربانی به همراه دارد 
باید در این قانون تجدیدنظر شود که این موضوع در 

دستور کار ما قرار دارد.
برخی رسانه ها با دشمن همراهی کردند ■

ام��ا همراهی برخی رس��انه های داخل��ی با موج 
ضدانقلاب در ماجرای اسیدپاش��ی هم موضوعی بود 
که س��خنگوی قوه قضائیه درباره آن اظهارنظر کرد. 
وی درباره دیدگاه خود پیرامون عملکرد رس��انه های 
کشور در موضوع اسیدپاشی گفت: اعتقاد کلی ما این 
اس��ت که رس��انه باید در جهت تعالی و رشد جامعه 
حرکت کند اما لازمه این حرکت امانتدار بودن رسانه 
است. اژه ای تاکید کرد: رسانه باید مسائل را همانگونه 
که هست منتقل کند و اگر بی انصافی شود و خلاف 

بگویند به خودش��ان نیز ضربه وارد می شود و اعتماد 
جامعه به این رسانه ها از بین می رود. معاون اول قوه 
قضائیه افزود: اگر در هر موضوعی که رس��انه مطرح 
می کند انحرافی نباشد و در جهت رشد آگاهی مردم 
باش��د و انعکاس واقعیت جامعه صورت گیرد باید از 
عملکرد رس��انه دفاع کرد اما در موضوع اسیدپاشی 
برخ��ی رس��انه های داخل��ی از روی غفل��ت یا غیره 
رس��انه های خارجی و معاند را همراهی کرده اند. وی 
تاکید کرد: البته ش��اید این همراهی از روی غفلت و 

کم توجهی بوده نه از روی تعمد. 
ام��ا موض��وع غنچه قوامی و ب��ازی مضحکی که 
غربی ها برای مقابله با رشد چشمگیر والیبال ایران راه 
انداخته اند؛ نیز از موضوعاتی بود که در این نشس��ت 
خبری مورد اش��اره قرار گرفت.  اژه ای درباره آخرین 
وضعیت پرونده غنچه قوامی گفت: درباره این پرونده 
ختم رسیدگی اعلام نشده و حکمی نیز صادر نشده 
است. وی ادامه داد: درباره یکی از مواردی که ایشان 
به آن متهم ش��ده بود قرار منع تعقیب صادر ش��ده 
بود که ب��ا اعتراض صورت گرفته این قرار لغو ش��د 
بنابرای��ن به پرونده وی درباره ای��ن جرم باید دوباره 
رسیدگی می شد. معاون اول قوه قضائیه خاطرنشان 
کرد: جرم وی مرتبط با همان پرونده ای است که در 

حال بررسی بود و موضوع جدیدی نیست.
معاون اول قوه قضائیه درباره جلسه وزیر ارشاد با 
رئیس دستگاه قضا پیرامون اعمال مجازات جایگزین 
زندان برای روزنامه نگاران نیز گفت: یک فرد به عنوان 
روزنامه نگار تحت تعقیب قرار نمی گیرد، ممکن است 
مرتکب جرمی ش��ود که ربطی ب��ه کار یا حرفه اش 

نداشته باشد، گاهی هم جرم مرتکب شده مربوط به 
حرفه اش اس��ت. در هر صورت ما قانون خاصی برای 
این قضیه نداریم. اژه ای خاطرنش��ان کرد: کار رسانه 
یک کار سخت است و با توجه به همین سختی کار 

قضات ملاحظه خواهند داشت.
ق�ول وزارت ارتباط�ات درباره ش�بکه های  ■

مجازی
 در ادامه این نشس��ت خبری، اژه ای در پاسخ به 
سوالی درباره اتمام فرصت یکماهه به وزارت ارتباطات 
درباره پیگیری مصادیق مجرمانه شبکه های مجازی 
اظهار داشت: همانطور که مکرراً اعلام کرده ام دستگاه 
قضایی و انتظامی مؤظفند با جرائم مش��هود برخورد 
کنن��د فرقی نمی کند در فضای مجازی باش��د یا در 
فض��ای غیرمجازی چرا که م��ا در این زمینه تکلیف 
داری��م. س��خنگوی ق��وه قضائیه گف��ت: صحبتی با 
دستگاه های ذی ربط درباره فضای مجازی داشته ایم 
که اعلام کرده اند نهایت تلاش خود را می کنند تا هم 
ش��بکه های اجتماعی را داشته باشیم و هم از موارد 
مجرمانه و فس��ادبرانگیز چه در حوزه های اخلاقی و 
چه امنیتی جلوگیری شود. وی افزود: در نشستی که 
قبل از پایان مهلت یک ماهه با وزیر ارتباطات داشتیم 
ایش��ان گفتند که ما نهایت تلاش خود را می کنیم و 
قول می دهیم ظرف مدت معق��ول و منطقی آینده 
مساله حل ش��ود. اژه ای با بیان این مطلب که ظرف 
7، 8 روز اخیر کارگروه تش��خیص مصادیق مجرمانه 
2 جلسه داشته اس��ت، گفت: یک جلسه هم دیروز 
برگزار ش��د و قول دادند ظرف م��دت کوتاه آینده از 
بخش قابل توجهی از جرائم در ش��بکه ها جلوگیری 
کنند. وی تصریح کرد: در عین حال دادستان تهران 
قول داده اگر وزارت ارتباطات نتواند، ایشان وارد شده 
و جلوی مس��ائل مجرمانه در شبکه  های اجتماعی را 

خواهد گرفت.

ادامه از صفحه اول
شکار جاسوس در صدر رسانه های جهان ■

13آذر ماه سال 90 بود که خبری حیرت انگیز 
در رس��انه های ایرانی منتشر ش��د؛ »یگان هایی از 
ایران موفق ش��دند یک فروند پهپاد پیش��رفته را 
س��الم به زمین بنش��انند«. این خبر به  سرعت در 
رس��انه های مطرح جهان بازنش��ر یافت و به خبر 
اول تمام رس��انه های جهان تبدیل شد. به گزارش 
تسنیم، مقامات آمریکایی ساعتی پس از انتشار این 
خبر، ابتدا اصل موض��وع را تکذیب و اعلام کردند 
ایالات متحده چنین پهپادی را گم نکرده اس��ت. 
س��اعتی بعد اما نیروی هوایی آمریکا از گم ش��دن 
یک فروند پرنده بی سرنش��ین خود از اس��کادران 
پهپادهای RQ170 خبر داد و اعلام کرد این پهپاد 
دچار نقص فنی در سیستم موقعیت یابی خود شده 
و در جایی س��قوط کرده اس��ت اما نیروی هوایی 
قادر به یافتن آن نیست.  تایید و تکذیب ها درباره 
ش��کار RQ170 ادامه داش��ت و اکثر رس��انه های 
مطرح جهان درباره ش��کار ب��زرگ ایران صحبت 
می کردند ام��ا مقامات آمریکایی همچنان از تایید 
شکار این پرنده بدون سرنشین توسط ایران طفره 
می رفتند تا اینکه تصاویر و فیلم آن توس��ط سپاه 
پاسداران منتشر شد. با اثبات آمریکایی بودن این 
پهپاد و موفقیت بی نظیر ایران در شکار آن، باراک 
اوباما رس��ماً اعلام کرد از ایران خواس��ته آن را به 
آمریکا بازگرداند اما مقامات ایران در پاس��خ به این 
درخواست، صراحتاً گفتند هرگز این پهپاد متجاوز 

را به آمریکا پس نمی دهند. 
رمزگشایی و مهندسی معکوس ■

یک س��ال پس از ش��کار جاس��وس پیشرفته 
آمریکایی توس��ط ایران، فرمانده نیروی هوافضای 
سپاه پاس��داران از انجام کاری بزرگ در مجموعه 
سپاه خبر داد: »تمام اطلاعات RQ170 رمزگشایی 
ش��د«. وی، این خبر را در همایشی با عنوان »روز 

پیروزی« که در دانشکده هوافضای دانشگاه صنعتی 
خواجه نصیرالدین طوس��ی برگزار شده بود، اعلام 
کرد. اما رمزگش��ایی از حافظه این پهپاد و بیرون 
آوردن حتی فیلم ه��ا و تصاویری که این پرنده در 
پایگاه خود در افغانستان گرفته است، پایان ماجرا 
نبود و س��پاه پاس��داران تلاش برای »مهندس��ی 
معکوس« ای��ن پهپاد را پس از رمزگش��ایی تمام 
حافظه های آن، آغاز کرد، چیزی که سردار سلامی، 
جانش��ین فرمانده کل س��پاه در مهرماه سال 92  
درباره آن اعلام کرد: تمام حافظه ها و کامپیوترهای 
RQ170 رمزگش��ایی ش��ده و در آین��ده نزدیک 
اخبار خوش��ی از RQ170 و بهینه سازی هایی که 
نیروهای ما روی »مدل معکوس ش��ده« آن انجام 
داده اند، اعلام خواهد شد. 21 اردیبهشت  ماه سال 
جاری بود که حض��رت آیت الله العظمی خامنه ای، 
فرماندهی معظم کل قوا از نمایشگاه دستاوردهای 
نیروی هوافضای س��پاه پاس��داران انقلاب اسلامی 
بازدید کردند. در این نمایشگاه »دستاوردی بسیار 
بزرگ« در کنار »دس��تاوردی بزرگ« قرار داشت. 
RQ170 ایرانی س��رانجام پس از ح��دود 30 ماه 
رونمایی شد. رهبر انقلاب در این بازدید از هواپیمای 
بدون سرنشین شکار شده به عنوان دستاورد بزرگ 
س��پاه و همچنین هواپیمای مهندس��ی معکوس 
ش��ده RQ170 به عنوان دستاورد بسیار بزرگ تر 
نیروی هوافضای سپاه یاد کردند تا نمونه ایرانی این 
هواپیمای بدون سرنشین رسماً رونمایی شود. حالا 
با گذش��ت 6 ماه از آن رونمایی، نمونه تماما بومی 
RQ170 که طبق اعلام مسؤولان نیروی هوافضا 
قرار است تهاجمی هم باشد، به پرواز درآمده است 
و این یعنی جانور قندهار، حالا دیگر »تبعه ایران« 

شده است.
قدرت موشکی ایران؛ ضامن امنیت منطقه ■

علی لاریجانی، رئیس مجلس ش��ورای اسلامی 
که دیروز  در س��ومین س��الگرد شهادت سرلشکر 
شهید حسن طهرانی مقدم و یادواره شهدای اقتدار 
موشکی سپاه سخنرانی می کرد به بیان نقش سپاه 
در ایجاد امنیت در کش��ور و منطقه و توان دفاعی 
آن اش��اره کرد. لاریجانی تصریح کرد: ایران قدرت 
برتر موش��کی در منطقه اس��ت، با این حال دنبال 
ماجراجویی نیست و این اقتدار را برای بازدارندگی 
و صیان��ت از امنیت منطقه به کار می گیرد و همه 
کشورهای همسایه می دانند که هیچ زمان پس از 
پیروزی انقلاب، ایران به کشورهای منطقه تعرض 
نکرده و همواره به دنبال امنیت پایدار منطقه بوده 

است. 
لاریجانی با تأکید بر حمایت از نیروی هوافضای 
سپاه پاسداران خاطرنشان کرد: عاملی که می تواند 
امنیت را در منطقه مستقر کند و اقتدار نظام را به 
همراه داشته باشد در تجهیزات موشکی است که 
جایگاه استراتژیک دارد لذا باید به این بخش توجه 
تام کرد. اگر می خواهیم راه ش��هید طهرانی مقدم 
را گرام��ی بداریم باید توج��ه کنیم که دغدغه وی 
محقق شود و همه باید در این زمینه کمک کنیم. 
وی خاطرنشان کرد: آخرین پروژه هایی که شهید 
طهرانی مقدم دنبال می ک��رد برای امنیت منطقه 
سرنوشت ساز بود و بنده امیدوارم طرح های شهید 
به  جدیت دنبال شود و آرزوی شهید طهرانی مقدم 
برآورده ش��ود که ان ش��ا ءالله اینطور خواهد ش��د. 
لاریجانی با بیان اینکه امروز آشفتگی های منطقه 
بیش از گذشته است و توطئه ها نیز بیشتر شده لذا 

جدیت ما باید بیش از گذشته شود، اظهار داشت: 
ما باید روحیه اقتدار و حماس��ی را همیشه حفظ 

کنیم.
توان موشکی ایران قابل مذاکره نیست ■

تلاش برای ط��رح موضوعات مرتب��ط با توان 
موشکی ایران در مذاکرات هسته ای همواره از سوی 
طرف غربی پیگیری شده است. مسؤولان جمهوری 
اس��لامی نیز همواره با اش��اره به خ��ط قرمز های 
مشخص ش��ده در مذاکرات هسته ای بر غیر قابل 
مذاکره بودن توان دفاعی جمهوری اسلامی تاکید 
کرده ان��د. این موضع روز گذش��ته نیز مورد تاکید 
فرمانده هوافضای سپاه قرار گرفت.  سردار امیرعلی 
حاجی زاده در حاشیه مراسم گرامیداشت سومین 
سالگرد ش��هید طهرانی مقدم اظهار داشت: اینکه 
غربی ها می گویند راجع به موش��ک های بالستیک 
مذاکره کنیم نش��ان دهنده این اس��ت که توان ما 
در ای��ن زمینه خوب اس��ت که اگر می توانس��تند 
ای��ن توان را از ما می گرفتند اما توان موش��کی ما 
قابل مذاکره نیس��ت. دریادار علی فدوی، فرمانده 
نیروی دریایی س��پاه نیز در حاش��یه  این مراسم 
گفت: آمریکایی ه��ا اگرچه توانمندی نظامی دارند 
اما خوب می دانند خلیج فارس اصلی ترین منطقه 
عالم اس��ت و برای ادامه س��لطه خود چاره ای جز 
حضور در خلیج فارس ندارن��د ولی باید بدانند که 
خلیج فارس برای کش��ورهای منطقه است و ایران 
کشوری تأثیرگذار در این منطقه به حساب می آید. 
دریادار فدوی با بیان اینکه آمریکایی ها چاره ای جز 
رفت��ن از خلیج فارس ندارند و هیچ راهی نیس��ت 
که آنها بتوانند به اهداف خود برس��ند، خاطرنشان 
ک��رد: قطعاً توانمندی های موش��کی م��ا در رفتن 
آمری��کا از خلیج فارس تأثیر دارد. آمریکایی ها تنها 
قدرتی را که قابل دیدن باشد می بینند اما معنویت 
را نمی بینند، در حالی که معنویت تأثیر بسیاری در 

توان نظامی کشور دارد.

رهبر انقلاب در دیدار معاون رئيس جمهور عراق عنوان کردند

تجلیل از خدمات بزرگ مالکی

سخنگوی قوه قضائیه:

مجازات اسیدپاشی شدیدتر می شود

پرواز جاسوس پیشرفته آمریکایی در نمونه کاملا ایرانی

آرکیو 170 تبعه ایران شد

فتنه

نگاه


